
Kære Jens Boe Andersen (Dansk Metal) og Peter Thagesen (Dansk Industri) 

 
I jeres henvendelse til Europaudvalget af den 15. marts 2017 vedrørende Folketingets behandling 

af Danmarks tilslutning til frihandelsaftalen CETA hævdede I bl.a., at aftalen vil betyde, at f.eks. 

PostNords importgebyr kan fjernes.  

 

Konkret skriver I: 

”For en dansk forbruger er online køb i Canada i praksis ikke rentabelt, da fragtfirmaet opkræver 

et gebyr for at håndtere indfortoldningen af en vare – PostNords gebyr starter eksempelvis ved 

160,- kr. Når tolden fjernes, er der basis for at fjerne dette gebyr” (se: 
http://www.ft.dk/samling/20161/beslutningsforslag/b74/bilag/4/1733321.pdf). 

 

Denne påstand undrede mig en del og den er da heller ikke faktuel korrekt. Det har 

Transportministeren oplyst i et svar til Folketinget, jævnfør: 

http://www.ft.dk/samling/20161/beslutningsforslag/b74/spm/86/svar/1406131/1755765.pdf  

 

Jeg ser derfor frem til, at I sender en ny henvendelse til Folketingets Europaudvalg, hvor I gør 

opmærksom på og beklager fejlen.  

 

Med venlig hilsen 

Søren Søndergaard  

EU-ordfører for Enhedslisten 

Medlem af Dansk Metal siden 1975 
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